
 
J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 
 

 
 Készült: 2023. február 22.-én, a Stefánia Palota Ovál termében, a Felderítők  

   Társasága Egyesület éves Közgyűlésén 
 
 
 Az Egyesület elnöke, dr. Tömösváry Zsigmond nyá. dandártábornok néhány szóban 
köszönti a Közgyűlésen megjelenteket, majd a Himnusz meghallgatása után, hivatkozva az 
előzetesen megküldött napirend-tervezetre, javaslatot tesz a rendezvény lebonyolításában segédkező 
személyekre: levezető elnöknek Széles Ernő nyá. dandártábornokot, jegyzőkönyvvezetőnek Dávid 
Ede nyá. alezredest, a jegyzőkönyv hitelesítőknek Somkutas Róbert nyá. alezredest és Síkvölgyi 
László nyá. alezredest javasolja a Közgyűlésnek.  Ezután személyenként szavazást kér. 
 
 A javaslatokat a Közgyűlés egyhangúan elfogadta. 
 

Ezután az Egyesület elnöke átadja a szót a levezető elnöknek, Széles Ernő nyá. 
dandártábornoknak, akit egyben köszönt is, mint a MATASZ elnökét a Közgyűlésen.  

A levezető elnök is köszönti a Közgyűlésen megjelenteket. Külön köszönti a meghívott 
vendégeket: Hajnik László urat, a HM védelempolitikáért felelős helyettes államtitkárát, a 
Katonai Nemzetbiztonsági Szolgálat vezetése részéről megjelenő Szaszák János 
dandártábornokot, műveleti igazgatót, majd Galló István nyá. ezredest, a Balassi Bálint Bajtársi 
Egyesület elnökét, dr. Sipos István nyá. r. ezredest, a Magyar Ejtőernyősök Bajtársi Szövetsége 
ügyvivő elnökét. A Magyar Hadtudományi Társaság képviseletében jelezte megjelenési szándékát a 
Hírszerzéstörténeti Szakosztály elnöke, Dr. Csóka Ferenc úr is, azonban a kezdésre nem érkezett 
meg.  
  

A levezető elnök megállapítja, hogy az Egyesület 162 fős tagságából megjelent 83 fő 
(51,23 %), vagyis a Közgyűlés ezzel az aránnyal határozatképes. 

 
 A levezető elnök ismerteti a Közgyűlés tervezett (és korábban megküldött) napirendi 
pontjait. (1. sz. melléklet – a Közgyűlési meghívó csatolva). Megkérdezi, hogy a résztvevőknek van-
e más javaslata. Más javaslat nem érkezett, az Elnökség napirendi pontokra vonatkozó 
javaslatait a Közgyűlés egyhangúan elfogadta. 

 
A levezető elnök ezt követően felkéri az Egyesület elnökét, dr. Tömösváry Zsigmond nyá. 

dandártábornokot a beszámoló megtartására az Elnökség 2022. évben végzett munkájáról. 
 
1. sz. napirendi pont 
 
Dr. Tömösváry Zsigmond nyá. ddtbk. elnök ismerteti az Elnökség beszámolóját az elmúlt 

évben végzett munkáról (2. sz. melléklet csatolva). 
 
Az elnök azzal kezdi, hogy az Elnökség 2022. évi tevékenységét is az Egyesületünk 

szervezeti stabilitásának megőrzése, a honvédelem érdekében tevékenykedő társadalmi szervezetek 
sorában elfoglalt helyének megerősítése, együttműködő partnereinkkel meglévő kapcsolataink 
további erősítése, tagjaink számára színvonalas, vonzó programok szervezése, szociális kérdésekben 
támogatása   és ezzel együtt a taglétszám viszonylagos stabilizálódása jellemezte. 
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Az elnök kifejti, hogy a beszámolási időszakban az Elnökség fontos feladata volt a 2022. 
évi beszámoló Közgyűlésen elfogadott határozatokban, illetve a Feladattervben megfogalmazott 
tennivalók végrehajtása. Kiemelte a jogszabályban előírt okmányoknak és jegyzőkönyveknek a 
Fővárosi Törvényszék, illetve az Országos Bírói Hivatal részére történő előkészítését és 
felterjesztését, különösen annak tükrében, hogy a Közgyűlés módosította az Alapszabályunkat. 
Fontosnak tartja még megemlíteni az Elnökség, valamint az egyes Szekciók által önállóan, illetve 
együttműködő partnereinkkel közösen szervezett rendezvényeket. Közülük is kiemelten, a KNBSZ 
Tudományos Tanácsával és a Nemzeti Közszolgálati Egyetem Katonai Nemzetbiztonsági 
Tanszékével közösen a Stefánia Palotában szervezett konferenciát, továbbá a Felderítők Napja 
alkalmából, családtagok részvételével tartott jubileumi ünnepi megemlékezést. 

 
Az elnök megállapítja, hogy az Elnökség a munkája alapvető színtereinek a beszámolási 

időszakban is a Szekciókat tekintette.   
 
Általánosságban kijelenti, hogy a Szekciók tevékenységét az év első felében még korlátozta a 

2019. év végén kitört, majd hosszabb időn át elhúzódó COVID–19 járvány, a beszámolási időszak 
második felében azonban a munkát újra lehetett kezdeni. Ezután a beszámoló keretében részletesen 
értékeli az Egyesület szekcióinak 2022. évi tevékenységét. Felsorolja a tevékenységük főbb 
állomásait, az elvégzett munkát minden szekciónál külön fejezetben mutatja be.  

 
A Tudományos Szekció 2022. évi tevékenysége bemutatása során kiemelten foglalkozik az 

év legfontosabb és legnagyobb visszhangot kiváltó rendezvényével. Nevezetesen a Katonai 
Nemzetbiztonsági Szolgálat Tudományos Tanácsával és a NKE Nemzetbiztonsági Intézetével 
együttműködve szervezett szakmai konferenciával, ami a rádióelektronikai felderítés múltjával, 
jelenével, és jövőjével foglalkozott. 

 
Az elnök megfelelő részletességgel szól a biztonságpolitikai klubnapokról is, melyek sikert 

arattak a tagság körében.  
 
A szekció 2022-ben is támogatta az Egyesület Évkönyvének szakmai tartalommal történő 

megtöltését. 
 
Az elnök összegezve megállapítja, hogy a Tudományos Szekció az elmúlt évben is 

körülményeihez képest aktívan és célirányosan tevékenykedett, és a Közgyűlés által jóváhagyott 
éves munkatervét végrehajtotta.  

 
Az elnök – áttérve a Polgári és Katonai Kapcsolatok Szekció munkájára – kijelenti, hogy az 

a beszámolási időszakban az Egyesület és a Szekció éves munkaprogramja alapján szervezte 
tevékenységét. Eredményes munkát végzett a Felderítők Napi – immár hagyományossá vált – ünnepi 
rendezvény előkészítése és megszervezése terén.  

 
A Szekció egyik kiemelt fontosságú feladata volt a hasonló profilú, velünk együttműködő 

társadalmi szervezetekkel való kapcsolattartás figyelemmel kísérése és segítése. Így a Magyar 
Ejtőernyősök Bajtársi Szövetségével, a Magyar Hadtudományi Társasággal, a Szemere 
Bertalan Magyar Rendvédelem-történeti Tudományos Társasággal. De a korábban megkötött 
megállapodások szellemében a Szekció közreműködésével folytattuk az együttműködést a 
Békefenntartók Bajtársi Egyesületével is. Ugyancsak folyamatos volt az együttműködés a Balassi 
Bálint Bajtársi Egyesülettel.  
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Széles Ernő ny. dandártábornok tagtársunk, aki a Szekció vezetője, egyben a MATASZ 
elnöke is. Ilyen minőségében személye biztosítéka annak, hogy a két szervezet tagjai kölcsönösen 
részt vehetnek egymás programjain és segítik egymás tevékenységét.  

 
Az elnök örömmel számol be arról, hogy az Egyesületnek új kapcsolata is formálódik. 2022-

ben tagjai részt vettek a MH Kíber- és információs Műveleti Központ által rendezett konferencián. 
Az elnök az Egyesület nevében zászlószalagot kötött a katonai szervezet csapatzászlójára is. Az 
alakulat parancsnoka tagtársunk, alapító tagunk Balogh Péter ezredes. 

 
Az elnök kijelenti, hogy az elnökség és az Egyesület tagjai aktivitásának köszönhetően mára 

jelentősen megnövekedett a szervezet ismertsége és elismertsége. Egyre több szervezet keresi a 
kapcsolatot az Egyesületünkkel, szervez velünk közös programokat és veszi igénybe a tagjaink által 
képviselt szakmai tudást és tapasztalatot. Mindezek eredményeként, az elmúlt évben jelentősen 
megnőtt a tagjaink sorába jelentkezők száma is. 

 
Az elnök, miután értékelte az együttműködő szervezetekkel a közös munkát, külön kitér a 

Katonai Nemzetbiztonsági Szolgálattal meglévő kapcsolatunkra. Azonnal leszögezi, hogy az 
Egyesület kapcsolata a Szolgálat vezetésével töretlen és igen gyakorlatias. Dr. Béres János 
altábornagy, főigazgató folyamatosan támogatja az Egyesület tevékenységét. Más vezetők részt 
vettek a konferenciánkon és a Felderítők Napja alkalmából rendezett családi rendezvényünkön. A 
pozitívumokhoz sorolja azt a tényt is, hogy tagjai lehettünk a Szolgálat szakmai folyóirata, a 
Felderítő Szemle megjelenését segítő Szerkesztő Bizottságnak. 

 
Az elnök ezután áttér a Szociális Szekció elmúlt évi tevékenységére. Megállapítja, hogy a 

Szekció a feladatait 2022-ben a Felderítők Társasága Egyesület alapszabálya, valamint a 
környezetünkben bekövetkezett változások határozták meg. 2022. évben Egyesületünk és ezen belül 
Szociális Szekció munkájára a koronavírus utóhatásai, valamint az életkörülményekben bekövetkezett 
negatív változások továbbra is erősen hatottak.  

A megelőző évhez viszonyítva már több rendezvényen volt lehetősége a tagságnak részt 
venni, ennek ellenére a folyamatos kapcsolattartás továbbra is megesett, hogy nehézségekbe 
ütközött. Ezzel együtt a Szekció több esetben olyan a feladatkörébe tartozó információhoz jutott, ami 
javította a tagság informáltságát szociális területen. 

 
A Szekció vezetője fontosnak tartotta a Felderítő I–II. nyugdíjas tagozatok vezetőivel való 

együttműködést szociális kérdésekben. Mindhárom szervezet törekedett arra, hogy mindenki azonos 
információval rendelkezzen szociális és kegyeleti ügyekben. A Szekció folyamatosan figyelemmel 
kísérte a szociális területen bekövetkezett jogszabályi változásokat és igyekezett segíteni a tagok 
tájékoztatását. 

 
A Szekció részt vett elhunyt tagtársaink temetésének megszervezésében, a részvétel 

koordinálásában. A temetéseken a Felderítők Társasága Egyesület minden alkalommal képviseltette 
magát. A Szekció rendszeresen segítette a hozzátartozókat az ilyenkor szükséges eljárás 
lebonyolításában. 

 
A beszámoló keretében az elnök név szerint felsorolja azon bajtársainkat, akik a beszámolási 

időszakban elhaláloztak. A Közgyűlés részvevői néma felállással adóznak emléküknek.  
 
Az elnök összeségében megállapítja, hogy a Szociális Szekció, az érintett állami és 

társadalmi szervezetekkel együttműködve, részt vett a szociális jellegű rendezvények 
előkészítésében, illetve a tagság tájékoztatásában. 
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Végül az elnök szól a Felügyelő Bizottság Egyesületünk munkáját támogató 

tevékenységéről. Kijelenti, hogy a Bizottság hatékony és aktív segítséget nyújtott ahhoz, hogy 
Egyesületünk minden tekintetben a jogszabályi előírásoknak megfelelően szervezze munkáját, életét. 
Vezetője, illetve képviselője rendszeresen részt vett az elnökségi üléseken és véleményével 
folyamatosan segítette annak munkáját. 

 
Az elnök a taglétszám alakulásáról elmondja: 2022-ben, a beszámolási időszakban, 6 fő 

elhalálozott és 3 fő kilépett tagjaink sorából. Az év folyamán 6 fő rendes taggal gyarapodtunk. 
Örömmel nyugtázza, hogy az új tagok közül négy fő aktív állományú, ami reményt keltő. Az 
Egyesület jelenlegi taglétszámunk 162 fő, (21 Örökös Tiszteletbeli Tag, 136 rendes tag, 5 pártoló 
tag), ami az Egyesület presztízsének és vonzerejének megőrzéséről tanúskodik.  
  

Az elnök az Elnökség beszámolójának zárásaként kéri a Közgyűlés résztvevőit, hogy 
hozzászólásaikkal tegyék teljesebbé a beszámolót. 

 
 A Közgyűlés levezető elnöke ismerteti, hogy a munka tovább folytatásaként először 
kérdések következnek, majd hozzászólások. 
 Van-e kérdés? Megállapítja, hogy nincs. 
 Ebben az esetben megnyitja a lehetőséget a hozzászólások előtt. 
  
 Mindenekelőtt ő maga, mint a MATASZ elnöke méltatja néhány mondatban dr. Szilvágyi 
Tibor tagtársunk munkáját, aki nem csak az Egyesületben, de a MATASZ-ban is nagyszerű munkát 
végez. 
 

Szaszák János dandártábornok kér szót. 
 

A KNBSZ vezetésének a nevében először is köszönti a Felderítők Társasága Egyesületet. 
Nagy megtiszteltetésnek veszi, hogy jelen lehet az Egyesület Közgyűlésén a főigazgató urat 
képviselve. Úgy fogalmaz, hogy hallgatva a beszámoló jelentést, valamint visszaemlékezve a 
novemberi Felderítők Napja alkalmából rendezett ünnepségre, amin volt szerencséje részt venni, 
megfogalmazódott benne egy hiányosság, ő még nem tagja az Egyesületnek. Bejelenti, hogy ezt 
pótolni fogja. A beszámolót hallgatva meggyőződött arról, milyen aktív az Egyesület, milyen sok 
programot szervez. Gratulál a tavalyi évben elvégzett munkához, a sok megvalósított programhoz. 
Sok sikert kíván az idei évre tervezett programok megvalósításához. Mindenki előtt ismert, milyen 
bonyolult világban élünk napjainkban - mondja. Keleti szomszédunkban, Ukrajnában háború zajlik, a 
Balkánon nagyon komoly feszültség van, és mindemellett migrációval és szélsőséges nézetekkel, 
terrorizmussal és gazdasági válsággal is szembe kell néznünk. A KNBSZ minden szempontból 
igyekszik helytállni, és megtesz mindent annak érdekében, hogy a feladatait maradéktalanul 
teljesíteni tudja, hogy meg tudjon felelni ezeknek a kihívásoknak. Ebben a munkában a KNBSZ 
vezetése számít az Egyesület munkájára. Az Egyesület elnökének a szoros együttműködésre 
vonatkozó, és a KNBSZ vezetésének szóló köszönő szavait át fogja adni a főigazható úrnak, aki 
maga is azzal bízta meg őt, hogy fejezze ki a Szolgálat nevében a köszönetét, és biztosítsa az 
Egyesületet a teljes támogatásukról. Befejezésképpen erőt, egészséget és boldogságot kíván a 
jelenlevőknek a közös munkához. 

 
Ezután a levezető elnöktől dr. Tömösváry Zsigmond nyá. dandártábornok, az Egyesület 

elnöke kap szót, aki először is felkéri Szaszák János dandártábornokot, hogy a KNBSZ 
főigazgatója, dr. Béres János altábornagy úr által adományozott elismerést adja át. Ezután 
felolvassa a parancsot. Eszerint emléktárgyban részesül: 
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- Király Elemér nyá. ezredes. 
 
Dr. Tömösváry Zsigmond nyá. dandártábornok, az Egyesület elnöke ismerteti, hogy a 

Felderítők Társasága Egyesület Elnöksége kiket javasol a Közgyűlésnek „Örökös Tiszteletbeli 
Tag” cím adományozására: 

 
- Madarász Károly nyá. altábornagy; 
- Dr. Juhász Imre nyá. alezredes; 
- Tiszai Gyula nyá. ezredes; 
- Szabari Ferenc nyá. alezredes. 
 
Mivel a sors közbeszólt, így a közelmúltban váratlanul elhunyt Nyári Dezső nyá. 

alezredesnek az elnök posztumusz javasolja a cím megszavazását. 
 
A javasolt személyeket a Közgyűlés egyenként és egyhangúan megszavazza. 
 
Az Elnök a jelenlévőknek átnyújtja az „Örökös Tiszteletbeli Tag” címeket. Az 

egészségügyi okból távol lévő Madarász Károly nyá. altábornagynak, valamint Nyári Dezső 
özvegyének az elnök juttatja el azokat. 

 
A levezető elnök kézfeltartással történő szavazásra bocsájtja az Elnökség beszámoló 

jelentését.  
 
Az Elnökség beszámolóját a Közgyűlés egyhangúan elfogadta. 

 
A Közgyűlés levezető elnöke ezután felkéri a pénzügyi referenst a pénzügyi beszámoló 

megtartására. 
 
2. sz. napirendi pont 
 
Zsoltész Gábor ezredes, pénzügyi referens tájékoztató jelentése a Közgyűlésnek a 2022. 

évi költségvetési keret felhasználásáról és a 2023. évi költségvetés tervezetéről (3. sz. melléklet 
csatolva). Mondandóját azzal kezdi, hogy mivel az elnök a beszámoló jelentésben köszönetet 
mondott neki az egész évben végzett munkájáért, úgy érzi, neki is köszönetet kell mondania az 
elnöknek. Ugyanis mindenben támogatta őt, és a költségvetéssel kapcsolatban mindig kikérte a 
véleményét. 

Emlékeztet rá, hogy a Felderítők Társasága Egyesület tekintettel arra, hogy vállalkozási 
tevékenységet nem folytat, éves árbevétele nem éri el az 50 millió forintot, illetve nem közhasznú 
besorolású, egyszeres könyvvitelt vezethet.  

  Kijelenti, hogy a Felderítők Társasága Egyesület 2022. évben sem költségvetési 
támogatásban, sem cél szerinti juttatásban nem részesült. Vezető tisztségviselőinek juttatást nem 
nyújtott.  

A Felderítők Társasága Egyesület gazdálkodásának törvényi előírásoknak való megfelelése 
érdekében 2022. évben is időben benyújtotta és letétbe helyezte az Országos Bírósági Hivatalnál a 
2021. évről szóló, közgyűlés által elfogadott éves egyszerűsített beszámolót, a közhasznúsági 
mellékletekkel együtt. Eleget tett a Nemzeti Adó és Vámhivatal felé az előírt bevallási 
kötelezettségeinknek, amelynek keretében elszámolt a 2021. évben felajánlott személyi 
jövedelemadó 1%-ával. 
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A pénzforgalmi adatokról átfogóan tájékoztatja a Közgyűlést: kerekítve 876 000 Ft-tal 
indította az évet (2022.) az Egyesület. 301 000 Ft folyt be tagdíj címén 98 főtől. Ez egy kicsivel 
kevesebb tagdíjfizetőt jelent, mint korábban volt, de a különbség nem jelentős. 

Volt egy 350 000 Ft-os bevétel pályázati forrásból, konkrétan a Bethlen Gábor Alapítványtól. 
Az SZJA 1%-os felajánlásából 144 000 Ft folyt be.  

Összességében így 2022-ben 795 000 Ft bevétel keletkezett, ami azt jelentette, hogy (a 
maradványösszeggel együtt) 1 672 000 Ft-tal gazdálkodhatott az Egyesület. 

A kiadási oldalon 258 000 Ft-ot költött az Egyesület a napi kiadásokra. Ennek legnagyobb 
tétele az irodabérlés és irodaszer beszerzés volt.  

Szakmai feladatokra 870 000 Ft volt a kiadás. Ebből a legjelentősebb az évkönyv kiadásának 
költsége volt, ami 588 000 Ft-ot tett ki. Ahogy az elnök már jelezte a beszámoló jelentésében, a 
megnövekedett nyomdai költségek és a nem túl jelentős bevételek miatt a példányszámot lehet, hogy 
drasztikusan csökkenteni kell majd.  

Összességében 1 192 000 Ft volt a kiadás 2022-ben. Az év végén tehát 479 000 Ft maradvány 
keletkezett.  

 
A részletes adatokat az Egyesület tagsága megtekintheti a pénzügyi referensnél, majd ezek 

később az interneten is elérhetők lesznek. 
 
A 2023. év pénzügyi tervével kapcsolatban elmondja: tehát a maradványértékkel indítjuk az 

évet, ami 479 000 Ft. Ez jelentősen kevesebb, mint az előző évben volt, de még mindig elégséges 
lesz erre az évre a feladataink végrehajtására. Várjuk a Bethlen Gábor Alapítványtól, hogy 
megérkezzen a kért 350 000 Ft pályázati összeg. A tagdíjat már sokan befizették, illetve átutalták, 
ebből 300 000 Ft-ot várunk. Az adó 1%-ából is várjuk, hogy befolyik legalább 140 000 Ft. Ezekkel 
akár 740 000 Ft bevételt is el tudunk érni ebben az évben. A kiadási oldalon a működési kiadásokat 
megpróbáljuk csökkenteni. 150 000 Ft-ot tervezett erre az évre. Ebből 80-90 000 Ft a bérleti díj. A 
közcélú kiadásoknál 150-200 000 Ft-ot tervezett az évkönyv nyomtatására. Ebből majd annyi lesz 
kinyomtatva, amennyire jut pénz. Zsoltész ezredes úgy prognosztizálja, hogy meglesz a kiadásokra a 
szükséges fedezet, az év végéig várhatóan 500 000 Ft maradvány fog keletkezni. Természetesen az 
Elnökség menet közben gondoskodik arról, hogy a költségvetés egyensúlyban maradjon.  

 
A levezető elnök kérdése a Közgyűléshez: Van-e kérdés, hozzászólás a pénzügyi 

tájékoztatóhoz, illetve a 2023. évi költségvetési tervezethez? Megállapítja, hogy nincs, ezért 
javasolja, hogy szavazzunk az elhangzott tájékoztatóról. 

 
A levezető elnök kézfeltartással történő szavazásra bocsájtja a beszámoló jelentést.  
 
A pénzügyi beszámolót a Közgyűlés egyhangúan elfogadta. 
 
A Közgyűlés levezető elnöke ezután javasolja a következő napirendi pontra való áttérés előtt 

15 perc szünetet tartson a Közgyűlés. 
 
Szünet. 
 
A szünet után a Közgyűlés levezető elnöke felkéri az Egyesület Felügyelő Bizottsága 

elnökét, Pászka Tibor nyá. dandártábornokot, a FB tájékoztatójának megtartására. 
 
3. sz. napirendi pont 
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Pászka Tibor nyá. dandártábornok, a Felügyelő Bizottság elnöke ismerteti a FB 
tájékoztatóját a beszámolási időszak tapasztalatairól (4. sz. melléklet). Megállapítja, hogy a 
Felderítők Társasága Egyesület Felügyelő Bizottsága a 2022-es tisztújító Közgyűlésen újraválasztva, 
változatlan személyi összetételében folytatta munkáját. 

 
Az előadó ismerteti, hogy a Felügyelő Bizottság az Egyesület Alapszabályában 

meghatározott feladataival és jogkörével összhangban vizsgálta az Egyesület működésének 
törvényességét, a pénzkezelési és eszközgazdálkodási szabályok érvényesülését, a szakmai támogató 
pályázatokon elnyert, valamint a támogatásokból eredő pénzek előírásoknak megfelelő 
felhasználását.  

 
A Bizottság az Egyesület vezetőségét támogató tevékenysége során dr. Mihók Sándor 

alezredes közreműködésével segítette a Közgyűlésen elhatározott alapszabály-módosítás elkészítését 
és törvényes elfogadtatását. A Bizottság ugyancsak vizsgálta az etikai szabályzat kidolgozásának 
lehetőségét, de az Egyesület elnökével egyetértésben ilyen tartalmú szabályozó bevezetését nem 
találta szükségesnek. 

 
A Bizottság a működési területek felelőseinek segítő támogatásával, velük 

együttműködésben, zavartalanul végezhette ellenőrző feladatait. Tagjai az Egyesület elnöke 
meghívásának eleget téve, részt vettek az elnökségi üléseken és az egyesületi rendezvényeken. 

 
Összefoglalóan kihangsúlyozza, hogy az Egyesület működése megfelelt a törvényekben és a 

2022. március 4.-én módosított Alapszabályunkban meghatározott követelményeknek. Az Egyesület 
szakmailag eredményes, szervezeti működése tekintetében törvényes tevékenységet végzett a 
beszámolási időszakban. 

 
Végül kéri a Felügyelő Bizottság beszámolójának elfogadását. 
 
A levezető elnök megkérdezi a Közgyűlés résztvevőit, hogy van-e kérdés, vélemény, 

javaslat az elhangzottakkal kapcsolatban. Egyéb kérdés, hozzászólás nincs – állapítja meg a 
levezető elnök. 

 
A levezető elnök kézfeltartással történő szavazásra bocsájtja a beszámoló jelentést.  
 
A Felügyelő Bizottság beszámolóját a Közgyűlés egyhangúan elfogadta. 
 
A Közgyűlés levezető elnöke ezután javasolja a 4. napirendi pontra való áttérést, és felkéri az 

Egyesület elnökét, hogy ismertesse az Elnökség 2023. évi főbb feladatait. 
 
4. sz. napirendi pont 
 
Dr. Tömösváry Zsigmond nyá. dandártábornok, az Egyesület elnöke ismerteti a 2023. év 

várható főbb feladatait (5. sz. melléklet). Azzal kezdi, hogy a 2022. évi Közgyűlés által elfogadott 
tervet az Egyesület kissé hézagosabban teljesítette, mint ahogy az korábban megszokott volt.  Ennek 
a legfőbb oka a pandémia miatti ismételt szigorítások, valamint a tagságban meglévő félelem is 
szerepet játszott. Ezen tapasztalatokat is figyelembevéve, valamint arra is gondolva, hogy a 
szomszédunkban dúló háború következményei is kedvezőtlen körülményeket teremthetnek, a 
tervezett programot inkább keretprogramnak szánja az Elnökség. Ez egy rugalmas program, amit 
bármikor lehet tartalommal tovább bővíteni. Más partnerszervezetek tapasztalatait is látva arra készül 
az Elnökség, hogy ha szükséges, akár elektronikus úton is tudja tartani a kapcsolatot a tagsággal. 
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Ezen bevezető után rátér a 2023. évi feladatokra. 
 
A tervek szerint 2023-ban is elsősorban a szekciók lesznek tevekénységünk 

megszervezésének motorjai.  
 
Az Elnökség 2023-ban önálló konferenciát nem tervez. A Katonai Nemzetbiztonsági 

Szolgálat Tudományos Tanácsával együttműködve, felkérés esetén, kapcsolódik együttműködő 
partnerei által szervezett, az Egyesület profiljához illeszkedő konferenciák megtartásában. 

 
A korábbi évekhez hasonlóan klub-rendezvények és könyvbemutatók is tervben vannak az 

évben. A klub-rendezvények továbbra is a biztonságpolitika és a felderítés/hírszerzés témakörével 
kapcsolatos kérdéseket tűzi napirendre. 

 
Az érintett szervezet fogadókészsége és a rendelkezésére álló pénzügyi lehetőségek 

függvényében, 2023-ban az Egyesület látogatást tervez egy később pontosítandó felderítő 
alakulatnál. 

 
Ebben az évben is rendszeres kapcsolatot kíván az Egyesület tartani az együttműködő 

szervezetekkel:  

Magyar Ejtőernyősök Bajtársi Szövetsége;  
Gazdálkodási és Tudományos Társaságok Szövetségének Rendvédelmi Tagozata;  
Magyar Tartalékosok Szövetsége /MATASZ/;  
Magyar Hadtudományi Társaság;  
Szemere Bertalan Magyar Rendvédelem-történeti Tudományos Társaság; 
Magyar Rendészettudományi Társaság; 
Békefenntartók Bajtársi Egyesülete; 
Balassi Bálint Bajtársi Egyesület. 

 
 
Az Elnökség 2023-ban fontos feladatának tekinti a háború és a pénzügyi-gazdasági-

energiaügyi válság leküzdése érdekében hozott eddigi törvények, kormányrendeletek bennünket 
érintő hatásairól történő tájékoztatást, illetve mozgósítani kívánja tagjainkat arra, hogy kövessék 
figyelemmel az új intézkedéseket. 

 
Az Elnökség naprakész tájékoztatást kíván adni a tagság számára szociális, üdültetési és 

kegyeleti ügyekben.  
 
Új kezdeményezés az Elnökség részéről, hogy meg szeretné vizsgálni a Garmin rendszer, 

valamint az Országos Mentőszolgálat és a Vodafone által közösen készített digitális programokban 
tagságunk részvételi lehetőségét, amely programok lehetővé teszik, hogy gyors, szakszerű segítséget 
kapjanak baleset esetén a programban regisztrált személyek.  

 
Részleteiben a mellékletben található meg a javasolt keretprogram.  
 
A levezető elnök megkérdezi a Közgyűlés résztvevőit, hogy van-e kérdés, vélemény, 

javaslat az elhangzottakkal kapcsolatban.  
 
Gabrovszky Gábor nyá. alezredes jelentkezik hozzászólásra. Négy kérdést, illetve felvetést 

fogalmaz meg. 
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- Korábban szó volt arról, hogy egyszer mód nyílik majd a KNBSZ elhelyezésére szolgáló 

laktanya meglátogatására. Mikor valósul ez meg? 
- Ismeretei szerint a Dózsa György úton van egy emléktáblája az 1. királyi felderítő 

zászlóaljnak. Javasolja, hogy vizsgálja meg az Elnökség, lehetne-e koszorúzási szertartást 
szervezni az emléktáblánál. 

- Úgy tudja, a NKE Zrínyi kampuszán létezik egy híradó múzeum, ami előzetes 
bejelentkezés után látogatható. Javasolja felvenni a programok közé a múzeum 
meglátogatását. 

- Érdeklődik, tudunk-e valamit a volt KFH objektum sorsával kapcsolatban. 
 

Az elnök a felvetett kérdések kapcsán a következőkről tájékoztatja a Közgyűlést: 
 
- A KNBSZ főigazgatója ígéretet tett rá, hogy egy alkalmas időpontban lehetővé teszi az 

Egyesület tagjai számára az objektumot meglátogatni. Az elnök napirenden tartja a 
kérdést, de úgy gondolja, ebben a jelenlegi, szomszédunkban dúló háború időszakában 
nem valószínű, hogy ezt a látogatást meg lehet szervezni. Kéri a tagság türelmét. 

- Bár ő maga nem tudott erről az emléktábláról, de utána jár az Elnökség a tényeknek. Nem 
látja elvi akadályát, hogy egy ilyen koszorúzási megemlékezésre sor kerüljön. 

- Az Egyesület egyik tagja, dr. Zán Krisztina ezredes felajánlotta segítségét egy látogatás 
megszervezésére a híradó múzeumba. 

- A KFH volt objektumának sorsa nem tartozik az Egyesület kompetenciájába, így nem is 
tud semmit a jelenlegi, vagy tervezett sorsáról. 

 
Ezután a levezető elnök kézfeltartással történő szavazásra bocsájtja a munkatervet.  
 
A Felderítők Társasága Egyesület 2023. évi munkatervét a Közgyűlés egyhangúan 

elfogadta. 
 
A levezető elnök mindenkinek megköszöni a jelenlétet a Közgyűlésen. Jó egészséget és jó 

munkát kíván. 
  

Befejezésül meghallgattuk a Szózatot, majd bezárta a Közgyűlést. 
 
 
Budapest, 2023. február 22.-én 
 

 
   / Széles Ernő nyá. ddtbk. /       / Dávid Ede nyá. alez. / 

levezető elnök           jegyzőkönyvvezető 
 

 
/ Somkutas Róbert nyá. alez. /                 / Síkvölgyi László nyá. alez. / 
            jkv. hitelesítő                              jkv. hitelesítő 
 

/ Dr. Tömösváry Zsigmond nyá. ddtbk. / 
    elnök 
KÉPEK: 
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